

مستشفى جامعة الملك عبدالعزيز



حملة تطعيم الإنفلونزا الموسمية



يسر عيادة الموظفين بقسم طب الأسرة بمستشفى
جامعة الملك عبدالعزيز القيام بحملة تطعيم الانفلونزا
بالتعاون مع الجهات المشاركة:



إدارة مكافحة العدوى
إدارة الخدمات الصيدلانية
إدارة التمريض
إدارة العيادات الخارجية - إدارة التثقيف الصحي
إدارة الأمن
إدارة العلاقات العامة



٢٧-٢٨-٢٩ أكتوبر ٢٠٢٠
الموافق : ١٠-١١-١٢ ربيع أول ١٤٤٢



الفترة الصباحية :
٨:٣٠ إلى ١٢:٣٠



استقبال العيادات الخارجية
البهو الرئيسي في المستشفى



الفئات المستهدفة :
جميع أطباء الإمتياز والأطباء
المقيمين
موظفين المستشفى وذويهم
من الدرجة الاولى في القرابة



إعداد قسم التثقيف الصحي
بالتعاون مع قسم طب الأسرة



حملة تطعيم الإنفلونزا الموسمية

الوقاية من المرض:

إن الطريقة الأفضل والوحيدة للوقاية من الإنفلونزا و مضاعفاتها الخطيرة هي بالحصول على لقاح الإنفلونزا كل عام.

وقد تم إتاحة اللقاحات المأمونة والناجحة واستخدامها منذ ما يزيد على 60 عامًا. ويمكن للقاح الإنفلونزا وقاية البالغين الأصحاء من حدوث المرض بنسبة نجاح تصل إلى 90%. كما يمكنه الإسهام في الحد من حدوث حالات مرضية شديدة أو مضاعفات بين المسنين بنسبة 60% تقريبًا. والحد من حدوث الوفاة بسبب المرض أو مضاعفاته بنسبة 80%.



موانع أخذ اللقاح:

هناك بعض الأشخاص الذين لا يُعطى لهم اللقاح إلا بعد استشارة الطبيب، وهؤلاء هم:

- من لديهم حساسية شديدة من البيض.
- من كان لديه حساسية شديدة للقاح الإنفلونزا في وقت سابق.
- من ظهرت لديهم متلازمة غيلان باري (Guillain Barre Syndrome) في وقت سابق بعد أخذ اللقاح.

- الأطفال الذين تقل أعمارهم عن 6 أشهر (لم تتم الموافقة على إعطاء اللقاح لهذه الفئة).

- الأشخاص اللذين لديهم ارتفاع شديد أو متوسط في درجة الحرارة ولكن يمكنهم أخذ اللقاح بعد أن تستقر لديهم درجة الحرارة.

أعراض التطعيم الجانبية:

يعتبر تطعيم الإنفلونزا آمنًا، ولكن من الممكن أن تصاحبه بعض الأعراض الموضعية المؤقتة التي لا تزيد مدتها على 48 ساعة على أكثر تقدير، ك:

ارتفاع طفيف في درجة الحرارة

احمرار أو تورم بسيط في موضع الحقن.

آلام طفيفة في الجسم.

احتقان في الحلق.



King Abdulaziz University Hospital



Seasonal influenza vaccination campaign



The Staff Clinic of the Family Medicine Department at King Abdulaziz University Hospital is pleased to carry out an influenza vaccination campaign in cooperation with the participating authorities



Infection Control Department
Pharmaceutical Services Department
Nursing Administration
Outpatient Department - Health Education Department
security management
Public Relations Department



27-28-29 October 2020
10-11-12 Rab.I 1442 AH



Morning Time:
8:30 to 12:30



Outpatient reception
The main lobby of the hospital



Target groups :

All interns and residents
Hospital employees and their families
First class in kinship



Preparing the health education department
In cooperation with the Department of Family Medicine



Seasonal influenza vaccination campaign

prevention:

The best and only way to prevent influenza and its dangerous complications is to get a flu vaccine every year.

Safe and successful vaccines have been available and used for more than 60 years. The influenza vaccine can protect healthy adults from the disease, with a success rate of up to 90%.

It can also contribute to reducing the incidence of severe disease or complications among the elderly by approximately 60%.

Reducing the incidence of death due to disease or its complications by 80%



Contraindications to taking the vaccine:

There are some people who are not given the vaccine except after consulting a doctor, and these are:

Those with severe egg allergy.

Who has had a severe allergy to the flu vaccine in the past.

Those who developed Guillain Barre Syndrome earlier after receiving the vaccine.

Children under the age of 6 months (the vaccine has not been approved for this group).

People who have a very high or moderate temperature, but can receive the vaccine after the temperature stabilizes

Side effects of vaccination:

Influenza vaccination is considered safe, but it may be accompanied by some temporary local symptoms that do not exceed 48 hours at most, such as



Faver



Redness or slight swelling at the injection site



Slight pain In the body



Sore throats